

Protokół Nr 37
z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej z dnia 24 maja 2018r.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji Gospodarczo-Finansowej obecni zgodnie z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 1 do protokołu oraz przedstawiciele Urzędu Gminy: Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, Sekretarz Gminy A. Chodasewicz-Izaszek, Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek, radca prawny mec. A. Jankowski oraz inspektor M. Rzepkowski.

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryśka.

Tematyka posiedzenia:

1. Stan przygotowań szkół do przyjęcia 8 klasy. Analiza kosztów.
2. Sprawy różne.

Przewodniczący powitał zebranych, przedstawił tematykę posiedzenia i w związku z opóźnieniem przybycia na posiedzenie Komisji Kierownika M. Wieczorka, który miałby przedstawić tematykę spotkania, W-ce Przewodnicząca Komisji odczytała pisma skierowane do Komisji przez Przewodniczącą Rady.

Pierwszym przedstawionym pismem było pismo OSP Konin wnioskujące o udzielenie dotacji na zakup samochodu (zał. nr 2 do protokołu).

Wójt odnosząc się do powyższego wniosku zauważył, że w obecnej chwili gmina weszła w deficyt. Nie ma środków w budżecie na ten cel.

Niemniej radna M. Lubowicka była pozytywnie ustosunkowana do powyższego wniosku. Pytała, a co jeśli uda im się pozyskać środki zewnętrzne na ten cel.

Wójt odpowiedział, że OSP nie ma pozyskanych i zabezpieczonych środków na ten cel. Dodał, że gmina ma inne zobowiązania wobec jednostek. Zaproponował, że może w przyszłym roku uda się znaleźć środki.

W związku z powyższym Przewodniczący M. Gryśka zaproponował udzielenie takiej właśnie odpowiedzi na powyższy wniosek.

W dalszej kolejności powrócono do pierwotnego porządku obrad z uwagi na przybycie na posiedzenie Komisji Kierownika M. Wieczorka.

Ad. pkt 1.

Kierownik przedstawił informację nt. stanu przygotowań szkół do przyjęcia 8 klasy wraz z analizą kosztów, co stanowi zał. nr 3. Informacja ta powstała w oparciu o dane przedstawione przez dyrektorów szkół.

W uzupełnieniu załączonej informacji Kierownik przedstawił sytuację w szkole w Pawlikowicach w związku z remontem Domu Nauczyciela, gdzie mają być przeniesione oddziały przedszkolne. Wyjaśnił, że Wojewódzki Sanepid wydał zgodę na przeniesienie oddziałów przedszkolnych do tego budynku pomimo niespełnienia wymogu, co do wysokości pomieszczeń, ale konieczna jest zmiana dotycząca wykonania instalacji nawiewo-wywiewnej lub klimatyzacji. Zlecono już zmianę projektu w tym zakresie. Prawdopodobnie w czerwcu ogłoszony zostanie przetarg na realizację, żeby we

wrześniu pomieszczenia były gotowe. Odniósł się również do kwestii przeniesienia biblioteki w Petrykozach do pomieszczenia w OSP Górka Pabianicka i finansowania ich remontu.

Podsumował powyższy temat stwierdzeniem, że we wrześniu klasy powinny być gotowe, również szkoły na przyjęcie ósmych klas. Cały czas próbuje się uniknąć zmianowości. Poinformował przy tym, że jeżeli znajdą się dodatkowe pomieszczenia w tym roku, to w przyszłym tego problemu już nie będzie.

W związku z pytaniami radnych poinformował również, że SIWZ na rozbudowę szkoły w Petrykozach jest już gotowy, więc zamówienie zostanie zamieszczone w BIP w przyszłym tygodniu, żeby móc rozpocząć prace. Przypomniał, że jest to inwestycja 2-letnia. W bieżącym budżecie zarezerwowana jest kwota 2,5 mln zł.

W tym miejscu o głos poprosił mecenas A. Jankowski odnosząc się do proponowanej uchwały w sprawie odstępstw od zakazu spożywania alkoholu (zał. nr 4). Radca prawny zauważył, że pracownik referatu przygotowujący projekt uchwały w tej sprawie wzorował się na opublikowanej uchwale z Kościerzyny, ale publikacja nie oznacza, że uchwała jest zgodna z prawem. Dlatego chciałby zaproponować zmianę redakcyjną. Omówił przy tym wiele niejasności i nieścisłości prawnych związanych z tą kwestią.

Radny Ł. Drewniak podniósł problem, który ma miejsce w Górcie Pabianickiej. Zauważył, że w Górcie Pabianickiej impreza sołecka jest organizowana na działce prywatnej, ponieważ nie ma działki gminnej.

Mecenas odpowiedział, że charakter imprezy wskazuje, że takie nieruchomości także powinny być objęte zakresem tej uchwały.

Radny K. Kowalski podał z kolei przykład Rydzyn, gdzie imprezy odbywają się na terenie OSP. Pytał, co w przypadku, gdy OSP będzie wyłączona.

Radca stwierdził, że z rozmów z organami województwa wynika, że nie przesądza to o tym, czy należy to wyłączyć. Zdaniem mecenasa wystarczy postanowienie, że miejsce pozostaje w dyspozycji sołectwa.

Inną kwestię poruszył natomiast radny H. Szafrąński, który zauważył, że sołtysi otrzymali informację o konieczności zaopiniowania projektu uchwały o ilości punktów sprzedaży alkoholu.

Mecenas odpowiedział, że taki jest obowiązek ustawowy. Zauważył, że poszczególne zebrania wiejskie mają odnieść się do swoich miejscowości.

Wracając do wcześniejszej kwestii Przewodniczący M. Gryśka dopytał, czy w zmienionej treści uchwały znajdzie się postanowienie: „w dyspozycji sołectwa”.

Mecenas odpowiedział twierdząco.

Dalszych głosów w tym zakresie nie było.

Radni wrócili do tematu dzisiejszego posiedzenia Komisji odnośnie przygotowania szkół do przyjęcia ósmych klas.

Radny K. Kowalski odniósł się do słów Kierownika M. Wieczorka dot. braku problemu w przyszłości, przy jego rozwiązaniu w bieżącym roku. Pytał, a co jeśli będzie więcej klas ósmych.

Kierownik wyjaśnił, że z danych, którymi dysponuje Urząd wynika wniosek, że problemów nie będzie. Obecnie problem pozostaje w Bychlewie z uwagi na rozbudowywanie się osiedla Pabianki. W szkole w Petrykozach problem zniknie po rozbudowie, w szkole w Piątkowisku problemu nie ma, a w szkole w Pawlikowicach nie ma tak licznych klas, więc raczej nie powinno być problemu z kolejnymi rocznikami.

Dalszych pytań, ani uwag w tym temacie nie było.

Następnie powrócono do „spraw różnych” na prośbę Wójta.

Przedstawione zostało kolejne pismo kierowane do Komisji Gospodarczo-Finansowej, tj.: pismo Zarządu Oddziału Gminnego Związku OSP RP w Pabianicach w sprawie zmiany uchwały dotyczącej ustalenia ekwiwalentu pieniężnego za udział członków ochotniczych straży pożarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach pożarniczych w celu aktualizacji stawki (zał. nr 5).

Wójt zauważył, że również jest członkiem Związku. Można rozważyć aktualizację stawki, jednak był zdania, że są duże nakłady na OSP, a do tej pory ekwiwalent nie był wypłacany.

Również radny H. Szafranski negatywnie odniósł się do powyższego wniosku, argumentując, że finansuje się remonty strażnic, zakup nowych samochodów, czy zakup działek na poszerzenie terenu.

W dalszej kolejności głos zabrała Sekretarz, która poinformowała, że wpłynęły oferty od firm świadczących usługi w zakresie głosowania za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie imiennych wykazów głosowań radnych w związku ze zmianą ustawy o samorządzie gminnym. W konsekwencji chodzi o zapewnienie nowej radzie możliwości działania zgodnie z przepisami. W trakcie nowej kadencji będzie można wprowadzać zmiany.

W uzupełnieniu powyższej informacji inspektor M. Rzepkowski przedstawił różne systemy głosowania z podaniem wad, zalet oraz kosztów każdego z nich.

Radny K. Kowalski wyraził własną opinię odnośnie przedstawionych systemów. Optował za wprowadzeniem systemu połączonego z Biuletynem Informacji Publicznej, dzięki czemu wszelkie informacje związane z pracą Rady byłyby tam zamieszczone. Przyznał, że należy się zastanowić, czy jest konieczność ponoszenia kosztów na zakup urządzeń.

Inspektor poinformował również, że propozycja Urzędu odnośnie nagrywania sesji polega na zamontowaniu na sali obrad kamery za ok. 2,5 tys. zł. Uważał, że będzie to wystarczające z uwagi na to, że sala jest mała i ciasna, a cały system z mikrofonami to wyższy koszt i większy problem.

Radny Ł. Drewniak zastanawiał się nad tym, czy jeżeli system będzie połączony z BIPem, to czy wszystkie materiały na sesję i przed sesją będą widoczne dla radnych na ich prywatnych urządzeniach, czy będą również widoczne wszystkie zmiany, jakie pojawiają się np. na Komisjach.

Inspektor wyjaśnił, że wszelkie informacje umieszczone w BIP będą możliwe do odbioru na urządzeniach prywatnych. Co do treści zamieszczanych na BIPie – zależy to od pracownika, a nie od samego systemu.

Nieco odmienną opinię wyraził Przewodniczący M. Gryska, który był zwolennikiem zakupu urządzeń dla radnych.

Na tym zakończono dyskusję.

Ad. pkt 2.

Wójt przedstawił projekty uchwał od nr roboczego LVI/A/2018 do LVI/C/2018, co stanowi zał. od nr 6 do nr 8.

Do projektu uchwały o nr roboczym LVI/A/2018 odniosła się Sekretarz. Poinformowała, że radna Z. Kasperska wystąpiła z inicjatywą powołania Gminnej Rady Seniorów, stąd przedstawiony projekt, który był konsultowany z Urzędem Wojewódzkim. Zaprezentowała również zmiany do projektu uchwały przekazanego radnym. Przedstawione zmiany stanowią zał. nr 9 do protokołu. Poinformowała również, że przyjęcie uchwały zapoczątkuje dalsze prace.

Do następnego projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie Gminy Pabianice odniósł się Kierownik M. Wieczorek. Kierownik uprzedził, że powyższy projekt dotyczy wszystkich właścicieli nieruchomości, również przedsiębiorców, których nieruchomości znajdują się w wojewódzkim rejestrze oraz gminnej ewidencji zabytków. Poinformował następnie, że UOKiK musiał wydać opinię w tej sprawie. Wskazał także najważniejsze elementy, tj.: na co dotacja może być przeznaczona, kto ma możliwość sięgnięcia po dotację, wysokość dotacji, załączniki oraz cały tryb. Podkreślił, że to Rada decyduje o przyznaniu i wysokości dotacji. Jednoznacznie stwierdził, że nie jest to uchwała o przyznaniu dotacji na remont kościoła w Górcie Pabianickiej, tylko dot. możliwości pozyskania dotacji na wszystkie zabytki.

Radna M. Lubowicka wyraziła opinię, że każda sytuacja będzie inna, dlatego Rada zdecyduje.

Radny Ł. Drewniak dopytał, czy Rada ma możliwość sterowania wysokością dofinansowania w odniesieniu do każdego wniosku.

Kierownik stwierdził, że 70% dofinansowania to maksymalny poziom dofinansowania. To Rada decyduje o wysokości dotacji.

Przewodniczący M. Gryśka był zdania, że trzeba się spodziewać wniosków, ale Rada będzie decydować i brać pod uwagę przeznaczenie tych nieruchomości.

Kierownik przyznał, że byłoby dobrze przy ocenie wniosku brać pod uwagę, czy będzie to miejsce dostępne publicznie.

Na tym zakończono dyskusję.

Uwag do projektu o nr LVI/C/2018 nie było.

Na zakończenie Kierownik M. Wieczorek poinformował, że pod obrady sesji chciałby wprowadzić projekt uchwały przeznaczający kwotę 37 tys. zł na remont pomieszczenia w OSP Górcza Pabianicka z przeznaczeniem na bibliotekę oraz zainstalowanie na budynku Ośrodka Zdrowia w Petrykozach tablicy upamiętniającej wysiedlenie mieszkańców w czasie II wojny światowej.

Przewodniczący przyznał, że jest taka inicjatywa. Był pozytywnie ustosunkowany.

Radny K. Kowalski pytał, kto to sfinansuje.

Kierownik odpowiedział, że Wójt w wysokości 2 tys. zł.

Radny dopytał, czy środki nie pochodzą z funduszu sołeckiego.

Kierownik odpowiedział przecząco.

Poinformowano również, że Wójt chciałby wprowadzić pod obrady sesji również projekt uchwały dot. zmiany numeru drogi w ostatnio przyjętej uchwale. Omyłkowo wpisano niewłaściwy numer drogi. Projekt w tym zakresie stanowi zał. nr 10 do protokołu.

Dalszych spraw nie było.

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji.

Przewodniczący Komisji
Gospodarczo Finansowej

Marek Gryśka

Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz